
30-річчя закінчення афганської війни та 
День учасників бойових дій на території інших 
держав відзначили у Новомиргороді.

Міський голова Ігор Забажан та голова прав-
ління Новомиргородської організації УСВА 
(Українська спілка ветеранів Афганістану) Ві-
ктор Кравченко відвідали вдома тих, хто через 
хворобу не зміг бути присутнім на заходах. Ра-
зом з вітаннями було вручено і матеріальну до-
помогу.

15 лютого колона учасників пройшла до 
пам’ятника воїнам-інтернаціоналістам, нашим 
землякам, що неповернулися додому.

Після покладання квітів та вінків розпочав-
ся мітинг. Більше 60-ти побратимів з усього 
району зустрілись цього пам’ятного для них 
дня. У виступах неодноразово прозвучали сло-
ва вдячності воїнам-українцям, що мужньо і до 
останнього не зрадили своїй присязі – захища-
ти Батьківщину.

Урочистості продовжились у сесійній залі 
Новомиргородської міської ради. З нагоди юві-
лею кожен із присутніх воїнів був нагородже-
ний медаллю – «Честь. Мужність. Пам’ять. 
1979-1989». Вручалися також грамоти та по-
дарунки. З великим хвилюванням дорослі чо-
ловіки отримували сувеніри від вихованців 
Новомиргородської спеціалізованої школи-ін-
тернату, виготовлені власноруч дітьми з вадами 
слуху.

Не менш емоційним, як для воінів-інтерна-
ціоналістів, так і для самих артистів, став ви-

ступ творчих колективів та солістів міського 
Будинку культури.

Наостанок міський голова запросив присут-
ніх згадати бойове минуле та поспілкуватись 
у неофіційній обстановці.

Новомиргородська міська рада вдячна керів-
никам агропідприємств району Горовому В.В. 
та Свистунову М.Ю., які надали фінансову під-
тримку міській раді на придбання ювілейних 
медалей.

О. Чернієнко спеціаліст міської ради

Зрозуміло, що найголовнішим джерелом фінансування со-
ціально-економічного розвитку нашого міста є його бюджет. 
Від його наповненості залежить своєчасне виконання зобов’я-
зань по всіх видах захищених платежів, надання різних видів 
послуг, проведення робіт із благоустрою, а також розвиток 
громади. Тому робота міської ради постійно спрямована на 
максимальну наповнюваність дохідної частини міського бю-
джету та ефективне і результативне використання цих фі-
нансових ресурсів.
Про це свідчать цифри: бюджет міста на початку 2016 

року було заплановано в сумі 10,9 млн грн, з яких на потреби 
розвитку використано 2,3 млн грн, у кінці 2016 року здійснивши 
низку заходів щодо його наповнення, ми вже мали 13,6 млн грн, 
з яких бюджет розвитку 4,2 млн грн. 2017 рік ми розпочали 
із загальною цифрою 15,0 млн грн, з яких бюджету розвитку 
дісталося 2,5 млн грн, закінчили з цифрою 17,5 млн грн, з яких 
бюджет розвитку – 4,9 млн грн. Що стосується 2018 року. 
Рік було розпочато із загальним бюджетом –18,0 млн грн, 
з яких бюджет розвитку – 2,0 млн грн. На кінець року ми мали 
вже загальний бюджет 20,0 млн грн при бюджеті розвитку 
4,9 млн грн. Як ми бачимо, не дивлячись на постійний ріст ви-
даткової частини, пов’язаної із збільшенням вартості енер-
гоносіїв, мінімальної зарплати, цін на товари та послуги, при 
незмінній податковій базі нам вдалося збільшити загальний 
бюджет на 2,0 млн грн.
Виконання міського бюджету у 2016 році становило 108,9 

відсотків, у 2017 році – 103,5 відсотків та у 2018 – 101,5 від-
сотків.

Залучення додаткових фінансових ресурсів 
у співпраці із соціально-відповідальним бізнесом 

– одне із головних завдань міської ради
У 2016 році вперше в історії міста було підписано Ме-

морандум про взаємне співробітництво з ТОВ ВКФ «Вел-
та», завдяки якому підприємство надало у міський фонд 
1,4 млн грн, які було використано на реконструкцію цен-
тральної площі міста та інші заходи. Згодом до підприєм-

ства «Велта» приєдналися ще ряд підприємств, які пра-
цюють не тільки на території міста Новомиргород, а й в 
інших населених пунктах Новомиргородського району.

Рідне місто
ІНФОРМАЦІЙНА ЛИСТІВКА НОВОМИРГОРОДСЬКОЇ МІСЬКОЇ РАДИ Випуск № 5

Продовження на стор. 2 

ЗВЕРНІТЬ 
УВАГУ:
• ВУЛИЧНЕ ОСВІТЛЕННЯ – 

ЯК ОДИН ІЗ ЕЛЕМЕНТІВ 
БЛАГОУСТРОЮ  . . . . . . ст. 5

• У НОВОМИРГОРОДІ 
ПРОДОВЖУЮТЬ 
РЕАЛІЗОВУВАТИ 
ЗАХОДИ З ПРОГРАМИ 
«БЕЗПЕЧНЕ МІСТО». . . ст. 5

• ЄВРОПЕЙСЬКИЙ ПАРК 
НОВОМИРГОРОДА – 
ПРОДОВЖЕННЯ 
РЕКОНСТРУКЦІЇ  . . . . . ст. 6

• З ВЕСНОЮ ВАС, ШАНОВНІ 
НОВО МИРГОРОДЦІ! . . ст. 7

• У НОВОМИРГОРОДІ 
СТВОРИЛИ КЛУБ 
ЗА ІНТЕРЕСАМИ 
«ЗЛАТОПІЛЬСЬКІ 
ПОСИДЕНЬКИ». . . . . . . ст. 7

• У НОВОМИРГОРОДІ 
З’ЯВИТЬСЯ СОНЯЧНА 
ЕЛЕКТРОСТАНЦІЯ . . . . cт. 8

• ЗА КОШТИ МІСЬКОГО
БЮДЖЕТУ У НОВОМИРГО-
РОДІ ВІДРЕМОНТОВАНО 
АКТОВИЙ ЗАЛ В ОДНОМУ 
ІЗ КОРПУСІВ ДИТЯЧОГО 
САДОЧКУ  . . . . . . . . . . . ст. 8

НОВОМИРГОРОДСЬКА МІСЬКА РАДА: ЩО ЗРОБЛЕНО ЗА ТРИ РОКИ?
БАГАТО ЦЕ, ЧИ МАЛО?..

У НОВОМИРГОРОДІ ВЕЛЕЛЮДНО ВШАНУВАЛИ ВОЇНІВ-ІНТЕРНАЦІОНАЛІСТІВ



Випуск № 52 Інформаційна листівка Новомиргородської міської ради

Продовження на стор. 3 

Скільки ж всього за три роки міський бюджет 
додатково отримав коштів від соціальних парт-
нерів та на які потреби їх використано: 
- ТОВ ВКФ «Велта» (головний спонсор мі-

ста), генеральний директор Бродський А.В. 
– 7,8 млн грн. Кошти використано на рекон-
струкцію центральної площі міста, міського 
парку, фонтану, облаштування зони відпо-
чинку біля води на березі річки Велика Вись, 
проведення святкування Дня міста гірни-
ків та Новорічних свят, часткове утримання 
міського парку;

- ПСП «Бирзулове», директор Крикотнен-
ко В.Б. – 440,0 тис. грн: реконструкція цен-
трального парку, святкування Дня міста гір-
ників, Нового року;

- ТОВ «Новомиргородський цукор», за-
сновник Тарасов С.Д. – 500,0 тис. грн – ре-
конструкція центрального парку;

- СТОВ «Агролан», засновник Мартинов С.В. – 
169,2 тис. грн – реконструкція площі та цен-
трального парку;

- ТОВ «Правда», директор Онищенко І.П. – 
98,8 тис. грн – реконструкція центрального 
парку;

- ТОВ «Прищепівка», директор Свисту-
нов М.Ю. – 13,6 тис. грн – реконструкція 
центрального парку;

- ТОВ «Коріо», директор Орлов Л.М. – 
20,0 тис. грн, облаштування зони відпочинку 
біля води, ремонт автогрейдера.
Таким чином, протягом трьох років на розви-

ток міста було додатково залучено 9,0 млн грн, 
а це майже три звичайних бюджети цієї статті. 
Я вважаю, що це є заслуга міської ради ниніш-
ньої каденції.

Всі проекти, які впроваджуються соціальни-
ми партнерами, обов’язково додатково фінан-
суються із бюджету міста. За три роки на їх ре-
алізацію використано 1,2 млн грн. бюджетних 
коштів.

Благоустрій міста
Функція забезпечення належного рівня бла-

гоустрою та санітарного очищення міста по-
кладена на службу з благоустрою міської ради, 
яка налічує у своєму складі 20 робітників.

Одним із головних завдань, яке ставить пе-
ред собою міська рада, – покращення роботи 
даної служби, а це можливо завдяки відпові-
дальній роботі та контролю за її виконанням, 
а також за умови покращення матеріально-тех-
нічної бази, яка до 2016 року була на досить 
низькому рівні. Тому, завдячуючи злагодженій 
роботі виконавчого комітету і депутатського 
корпусу, протягом трьох років оновлено парк 
автотракторної техніки. Придбано трактор ХТЗ 
та причіпне обладнання до нього, пристрій для 
посипання доріг та тротуарів протиожеледним 
матеріалом, роторну косарку, мотокоси та три-

мери, каток для укладки асфальту, віброплиту 
та інший інвентар.

Задля оперативного реагування служби 
у 2017 році закуплено грузопасажирський 
автомобіль «Форд-Транзит». Відремонтовано 
автогрейдер, який був повністю розкомплекто-
ваний. Працівників із благоустрою забезпече-
но спецодягом.

Щоденно, за будь-якої погоди, службою про-
водяться упоряджувальні роботи у місті: при-
бирання території, обкошування її від порослі, 
очищення тротуарів та вулиць від бруду з по-
дальшим вивезенням вуличного змету, а також 
санітарне очищення. З метою здешевлення вар-
тості робіт бригада з благоустрою брала участь 
у реконструкції центральної частини міста та 
парку, проводила інші роботи, пов’язані із за-
безпеченням життєдіяльності міської території.

Значна увага приділяється питанню безпе-
ки насаджень у місті. У відповідь на звернення 
громадян проводяться комісійні перевірки ста-
ну дерев із подальшим оформленням дозволів 
на їхнє видалення. Протягом сезону декілька 
разів відбувається покіс, згрібання та вивезен-
ня трави із газонів, парків. Для цих цілей до-
датково було закуплено 5 мотокіс та 2 роторні 
косарки, в тому числі 1 за кошти підприємства 
«Велта» (для центрального парку). Постійно 
упорядковуються нові зелені насадження на 
центральній площі міста і в центральному пар-
ку. Крім центрального парку, упорядковувався 
Златопільський парк та паркова зона «Роща».

На центральній площі висаджено близько 
700 кущів троянд у 2016 році та додатково 80 
кущів у 2018 році, 1000 кущів ялівця та самши-
ту. У рамках реконструкції центрального парку 
висаджено більше 1200 саджанців дерев та ку-
щів різних порід, облаштовано близько 1,5 гек-
тарів газону, встановлено автоматичний полив. 
Всього за два роки із близько 3,65 га занедба-
ного парку упорядковано 2,45 га нової паркової 
зони. Роботи по упорядкуванню центрального 
міського парку продовжуються.

На численні звернення жителів змінено та 
упорядковано стоянку таксі. У центральній ча-
стині міста, по вул. Соборності,облаштовано 
пішохідну зону із автоматичним шлагбаумом для 
упорядкування руху автотранспорту. На цен-
тральній площі ліквідовано стихійну торгівлю.

Утримання і ремонт доріг
Найбільш проблемний напрям роботи, який 

потребує великих обсягів фінансування. Лише 
за кошти міського бюджету покращити якість 
доріг нереально. У зв’язку з цим міська рада 
працює в напрямку залучення коштів на ремонт 
доріг з інших джерел – районного та державно-
го бюджетів. Неодноразово порушуються пи-
тання перед обласною державною адміністра-

цією та обласною радою, а також районною 
державною адміністрацією та районною радою 
про надання фінансової допомоги на ремонт 
автошляхів міста, оскільки ними користуються 
всі жителі району. Протягом трьох років район-
на влада допомогла місту лише коштами в сумі 
800,0 тис. грн, які використано на ремонт части-
ни вул. Залізничної. У 2019 році ми також звер-
нулися за допомогою до району, проте поки що 
отримали відмову. Дане питання районна рада 
та адміністрація запланувала винести на роз-
гляд сесій районної ради. У зв’язку з цим депу-
татський корпус та виконавчий комітет міської 
ради звертається до очільників району та ра-
йонного депутатського корпусу звернути увагу 
на стан дорожньої інфраструктури в районному 
центрі і фінансово підтримати міську раду.

Із державного бюджету у 2018 році виділе-
но на ремонт вул. Соборності в межах вул. Ці-
олковського – пров. Гольтбергів кошти в сумі 
9,0 млн грн. У 2018 році зроблено всі відповідні 
підготовчі роботи. Роботи в цьому напрямку за-
плановано розпочати в квітні-травні 2019 року. 
Кошти знаходяться на рахунку в Кіровоград-
ській обласній державній адміністрації. Наразі 
міська рада чекає механізму розподілу коштів, 
після чого, зі слів обласного керівництва, роз-
почнеться ремонт автодороги. Я особисто спо-
діваюся, що в цьому році ми все ж таки зможе-
мо відремонтувати даний напрямок. Додатково 
в 2019 році на центральну дорогу міста в межах 
провулку Гольдбергів та до виїзду з міста в на-
прямку с.Листопадове додатково з держбю-
джету виділено 8,3 млн грн. Їх розпорядником 
також буде обласна влада, замовником робіт 
Новомиргородська міська рада. Проте ці кош-
ти на обласному рахунку поки що відсутні.

Аналізуючи три роки діяльності міської ради 
нинішнього скликання, можна відзначити, що ро-
боти з ремонту доріг проводились у межах на-
явних можливостей, а це мізерні кошти, яких 
вистачало переважно на проведення ямкових 
ремонтів. Проводились роботи, щоб зеконо-
мити бюджетні кошти, власними силами на 
частинах вулиць Соборності, Є. Присяжного, 
А. Гурічева, Транспортній, М. Зерова, Брод-
ських, Г. Дмитрян, Маяковського, Г. Тайга. 
У 2017 році здійснено ремонт суцільним ша-
ром асфальтобетону Виноградівського мосту. 
Також на ньому з обох боків облаштовано тро-
туарні доріжки. Суцільним шаром за кошти ра-
йонного та міського бюджетів відремонтовано 
частину вул. Залізничної.

У межах програми «Європейський двір» роз-
почато облаштування прибудинкових територій 
багатоповерхівок новим асфальтним покрит-
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тям з встановленням бордюрів та додаткових 
зупинок для автомобілів. Таку реконструкцію 
будо здійснено у дворах будинків за адресами 
вул. Соборності,  120 та А. Гурічева, 33. У 2019 
році заплановано продовжити роботи у цьому 
напрямку.

Утримання, ремонт і відновлення 
пішохідної зони

Ще одним елементом комфорту мешканців 
міста та його гостей є стан пішохідної зони, яка, 
на превеликий жаль, у нас є повністю зруйно-
ваною. Починаючи з 2016 року було реконстру-
йовано центральну площу міста – 5390,0 м2 
тротуарної бруківки, відновлено тротуарну 
доріжку з обох боків по вул. Є. Присяжного – 

1229,5 м2, вул. Перемоги (в районі «Нової по-
шти») – 272 м2. На численні звернення жителів 
північної частини міста розпочато облашту-
вання нової тротуарної доріжки із бруківки по 
вул. Бродських в напрямку с. Листопадове. 
Нова паркова зона в центральній частині міста 
поповнилась новими тротуарними доріжками 
загальною площею 1959 м2. Розпочато упоряд-
кування міського ринку. Для забезпечення на-
лежних умов підприємців та споживачів у 2018 
році на території ринку облаштовано бруківкою 
110 м2 території. Всього за три роки в місті Но-
вомиргороді за бюджетні та спонсорські кошти 
улаштовано 8960,5 м2 пішохідної зони. У пла-
нах міської ради – продовження облаштування 
інших напрямків тротуарів та пішохідних зон.

Інші заходи з благоустрою
Значна увага міською радою в межах наяв-

них коштів приділяється забезпеченню ком-
фортних умов у паркових зонах та прибудин-
кових територіях багатоповерхівок. Проведено 
інвентаризацію всіх дитячих майданчиків, на 
які виготовлено паспорти об’єкту. У деяких 
здійснено ремонт елементів. У прибудинкових 
територіях багатоповерхівок за адресою ву-
лиць Соборності, 120 та А. Гурічева, 33 в рам-
ках програми громадських ініціатив додатково 
встановлені нові елементи дитячих майданчи-
ків вартістю 35,4 тис. грн, з яких 5,4 тис. грн 
– це кошти жителів багатоповерхівок. У межах 
оновленої паркової зони встановлено дизай-
нерський дитячий майданчик «Павук», облаш-
товано місце для катання на роликах. У 2018 
році за бюджетні кошти у мікрорайоні «Софіїв-
ка» (біля контори колишнього КСП ім. Чкалова) 
встановлено новий дитячий майданчик.

Проводилися роботи з покращення зон від-
починку міста. За фінансової підтримки ТОВ 
ВКФ «Велта» та бюджету міста загальною су-
мою 105,5 тис. грн поблизу мосту в напрямку 
залізничного вокзалу було розчищено 70 ме-

трів прибережної смуги, на якій облаштовано 
зону відпочинку біля води. Тут уже стало тради-
цією проводити свято Івана Купала. Цей захід 
в місті проводиться щорічно починаючи з 2016 
року. 

У 2018 році на центральній площі міста вста-
новлено чергову інсталяцію – гігантську па-
расольку. Раніше (в 2016 році) Новомиргоро-
да міська рада встановила «Лаву закоханих». 
Oбидвa oб’єкти відрaзу стaли нaдзвичaйнo 
пoпулярними серед відпочиваючих на плoщі, 
осoбливo як місця для oригінaльних світлин.

У рамках реконструкції центрального парку 
міста було вирішено упорядкувати та оновити 
пам’ятний знак жертвам Голодомору, переніс-
ши його на нове, більш доцільне місце.

У межах програми «Безпечне місто» на цен-
тральній площі та в межах оновленого парку 
було встановлено 20 камер відеоспостережен-
ня, на що використано 180,4 тис. грн спонсор-
ських коштів. Додатково прокладено комуні-
кації ще на 5 відеокамер, які буде встановлено 
в 2019 році. На найбільш проблемних пішохідних 
переходах встановлено «лежачі поліцейські», 
облаштовані відповідними дорожніми знаками.

Виконано ремонт фасаду адміністративно-
го приміщення міської ради, яке не ремонту-
валося з моменту його будівництва в 1958 р., 
на що використано 408,0 тис. грн. Замінено 
всі вікна та вхідну групу дверей на енергозбе-
рігаючі металопластикові, а також проведено 
ремонтні роботи другого поверху та сесійного 
залу на загальну суму майже 270,0 тис. грн, які 
надійшли в бюджет міста від сплати за оренду 
майна. Дані кошти можна використати лише на 
ці цілі. Ремонтні роботи першого поверху мі-
ської ради та частини фасаду, яка залишилась 
не відремонтованою, заплановано продовжи-
ти в 2019 році. 

Вуличне освітлення
Продовжуються роботи з облаштування ву-

личного освітлення. Протягом 2016-2017 ро-
ків силами міської ради було встановлено 235 
нових світильників по вулицях Горького, Со-
борності, на території оновленого парку, цент-
ральній площі та біля фонтану у центрі міста. 
Майже повністю забезпечено освітленням при-
будинкові території багатоповерхівок, а саме 
за адресами: вул. Соборності, 120, Соборності, 
94, Є. Присяжного, 10, Г. Тайга, 4, Маяковсько-
го, 18/8. Проведено планові ремонтні роботи 
освітлення в мікрорайоні Хутір, Біла Глина та 
Златопіль.

У 2018 році встановлено 68 елементів освіт-
лення в центральному парку. Виготовлено до-
кументацію та розпочато монтаж нового освіт-

лення, який буде закінчено до кінця червня 
2019 року в мікрорайонах Софіївка, Златопіль, 
Центр, Біла Глина, с. Бирзулове. Проектами пе-
редбачено встановлення 134 вуличних ліхтарі.

Розвиток дошкільної освіти та підтримка 
загальноосвітніх закладів

У місті системою освіти охоплено майже 
400 дітей. У 2017 році здійснено модерніза-
цію структури дошкільної освіти. З 1 червня 
2017 року розпочав своє функціонування на-
вчально-виховний комплекс (ясла-садок) «Ка-
линонька», який створено шляхом об’єднання 
трьох міських дошкільних навчальних закладів. 
Це нововведення дає свої результати. За два 
роки економія коштів шляхом скорочення ке-
рівного складу сягала майже 600,0 тис. грн. Та-
кож було досягнуто головної мети, яку ставила 
перед собою міська рада, – впровадження єди-
ного повноцінного та збалансованого меню, 
а також ліквідації так званих «двомісячних ка-
нікул», пов’язаних із ремонтними роботами в 
закладах, та економією коштів на зарплатах 
персоналу. Дитячий дошкільний комплекс те-
пер працює постійно, без канікул, надаючи 
якісні послуги. У рамках програми «Діти міста» 
в 2016-2017 роках у всіх трьох корпусах до-
шкільного закладу замінено вікна на енер-
гозберігаючі металопластикові на суму 
450,0 тис. грн: корпус № 1 «Теремок» – 47 штук, 
№ 2 «Волошка» – 14 штук та № 3 «Сонечко» – 
25 штук. У другому корпусі встановлено нові 
гойдалки та проведено реконструкцію системи 
опалення. У корпусі № 1 збудовано нову кана-
лізаційно-насосну станцію, якої там не було 
з моменту введення його в експлуатацію (за-
гальна вартість проекту – 261,4 тис. грн). Також 
у цьому ж корпусі встановлено дитячу альтанку. 
За кошти міського бюджету здійснено ремонт 
актової зали на загальну суму 226,0 тис. грн. 

У межах програми «Шкільний автобус» вже 
майже три роки поспіль міська рада бере на 
себе функцію підвезення дітей до загальноос-
вітніх закладів. Раніше цим питанням займала-
ся районна влада. Щорічно на ці цілі з міського 
бюджету витрачається коштів на суму близько 
300,0 тис. грн, а це додаткове навантаження на 
міську казну. Зміна маршрутів та їх оптимізації 
дали змогу охопити підвезенням близько 150 
учнів всіх без винятку шкіл та Златопільської 
гімназії.

Також міська рада забезпечує допомогу та 
організацію екскурсійних поїздок дітей терито-
рією України.
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лежності. Проект передбачає введення в екс-
плуатацію 76-квартирного житлового будинку. 
Після закінчення його будівництва місто отри-
має не лише гарну нову будівлю і облаштовану 
територію, а й пайову участь в розвиток інфра-
структури (до міського бюджету) не більше 4 
відсотків від загальної вартості проекту. Ці кош-
ти можна буде використати як на благоустрій 
міста, так і на забезпечення житлом жителів 
міста, які стоять на черзі, або надати житлові 
площі учасникам АТО. 

Також у Новомиргороді у північній частині 
міста в цьому році з’явиться сонячна електро-
станція потужністю 10 МВт. Всі підготовчі ро-
боти розпочато у 2018 році. Пошук інвестора 
(як і на будинок) тривав більше року. Проект 
передбачає створення 25 нових робочих місць. 
Крім робочих місць ми очікуємо поповнення 
міського бюджету у вигляді податку за оренду 
земельної ділянки.

Підтримка розвитку спорту
Не дивлячись на те, що відповідно до зако-

нодавства забезпечення розвитку спорту в мі-
стах районного значення належить до компе-
тенції районної влади, міська рада є активним 
учасником цього процесу. Зокрема увага при-
діляється розвитку нових видів спорту, таких 
як стрітбол та кросфіт. Два з половиною роки 
тому в місті було створено дитячі команди, які 
вже сьогодні показують непогані результати, як 
на міжобласних змаганнях, так і на Всеукраїн-
ських під егідою Федерації баскетболу України.

Міська рада допомагає спортсменам, які 
зай маються греко-римською боротьбою, а та-
кож іншими видами спорту.

Головним досягненням в напрямку спорту 
буде відновлення роботи міського стадіону, 
який зараз знаходиться у вкрай занедбаному 
стані. Радою попередньої каденції він пере-
даний в оренду приватній структурі, проте, на 
жаль, цей крок не виправдав своїх сподівань. 
На даний час міська рада виготовила необхідну 
документацію на стадіон і шукає шляхи вихо-
ду із ситуації, що склалася. Є надія, що неза-
баром, крім нового європейського централь-
ного парку, місто буде мати не менш красиву 
та функціональну спортивну споруду.

Соціальний захист населення
Протягом останніх років через зростання 

кількості заяв про надання допомоги на ліку-
вання саме цей вид допомоги став найбільш 
затребуваним у місті. Було вирішено допомага-
ти громадянам коштами у двох випадках, коли 
необхідні дороговартісні медичні маніпуляції: 
здійснення хірургічних операцій та лікування 

Житлово-комунальне господарство
Не дивлячись на те, що три роки тому ми от-

римали наше комунальне підприємство майже 
з дев’ятиміліонними боргами, в тому числі і по 
заробітній платі, нам вдалося не тільки стабілі-
зувати ситуацію, а й деякою мірою покращити 
якість надання послуг. У 2016 році, на почат-
ку каденції ради нинішнього скликання, було 
призначено нового керівника КП «Новомирго-
родські муніципальні інженерні мережі», опти-
мізовано його штатну чисельність, доукомп-
лектовано новими фахівцями.

У рамках покращення економічного стану 
підприємства проведено низку першочергових 
заходів, спрямованих на скорочення витратної 
частини:
- Аудит фінансово-господарської діяльності;
- Перехід на електропостачання від мереж 

РЕМ відключення трансформатору 200 кВа 
на базі КП НМІМ (економія протягом року 
28,1 тис. грн);

- Перевірка та переустановлення лічильників 
водопостачання установ міста (отримано 
прибутку – 23,6 тис. грн);

- Переобладнано сміттєвоз та асенізацій-
ну машину з бензинового на газове пальне 
(економія майже 60,0 тис. грн в рік);

- Встановлено  вантажно-перекачувальний 
насос на каналізаційному колекторі по 
вул. Бабушкіна;

- Зменшено штатну чисельність працівни-
ків (переважно адмінперсонал та керівний 
склад), що зекономило 264,1 тис. грн на рік;

- Внаслідок посилення претензійно-позовної 
роботи із споживачів послуг стягнуто майже 
200,0 тис. грн дебіторської заборгованості;

Проведено також низку заходів для покращен-
ня якості надання комунальних послуг:

- забезпечено більш високий тиск водопро-
відної мережі; частково на деяких ділянках 
підвищено стабільність та надійність систе-
ми водопостачання (з цією метою перене-
сено та змонтовано водонапірну башту на 
вул. В. Чорновола (загальна вартість робіт 
80,0 тис. грн)). Проте ця проблема повні-
стю не ліквідована. У літній період проблеми 
з водопостачанням мають жителі верхніх по-

верхів житлових будинків та деяких частин 
міста в приватному секторі. З метою по-
кращення ситуації, що склалася, у бюджеті 
міської ради 2019 року передбачено кошти 
на відновлення двох свердловин водопоста-
чання та включення їх до загальної мережі 
системи водопостачання. Це дасть змогу 
вирішити питання з тиском в системі, яке 
турбує переважно всіх жителів у місті. Та-
кож заплановано виділення додаткових ко-
штів на заміну частини застарілого проміжку 
міського водогону;

- підприємством налагоджено систему 
GPRS-керування артсвердловинами в пів-
нічній та південній частинах міста, завдяки 
чому в системі водопостачання постійно під-
тримується ( за виключенням аварійних по-
ривів водогону) стабільний необхідний тиск 
у мережі. 
З метою покращення екологічної ситуації 

в місті облаштовано під’їзну дорогу на сміттє-
звалище, а також уведено в дію об’єкт незавер-
шеного будівництва, розпочатого в 2007 році, 
– це очисні споруди міста, в яких всі стоки очи-
щуються природним біологічним шляхом при 
мінімальних витратах електроенергії.

З метою запобігання поривів тепломережі 
та зменшення витрат на це у подальшому по 
вулиці Соборності прокладено нову обвідну ді-
лянку тепломагістралі.

Щодня з приватного сектору та багато-
поверхівок комунальним підприємством ви-
возяться тверді побутові відходи, надаються у 
межах діючих тарифів послуги з утримання бу-
динків та прибудинкових споруд багатоповер-
хівок. Запроваджено взаємодію з мешканцями 
багатоквартирних житлових будинків щодо фі-
нансування їх потреб в межах тарифів, що ді-
ють ( наприклад, встановлення дверей, ремонт 
під’їздів, покрівель тощо).

Проведено ремонт адмінприміщення кому-
нального підприємства та відновлено спецтех-
ніку.

Будівництво
У рамках програми розвитку міста у цен-

тральній частині Новомиргорода по вул. Со-
борності біля магазину АТБ відкрито сімейну 
піцерію «Pattipizza». Сучасний ремонт, краси-
вий посуд, адекватна цінова політика та, без-
перечно, смачна їжа – все це заради створення 
чудової атмосфери для сімейного відпочинку. 
Такий формат для міста є новим тому, що в нас 
не було закладів подібного типу.

За ініціативи міської ради розпочато проект 
будівництва на розі вулиць Поповкіна та Мая-
ковського сучасного багатоповерхового житла. 
Це перший об’єкт такого рівня за роки неза-

НОВОМИРГОРОДСЬКА МІСЬКА РАДА: ЩО ЗРОБЛЕНО ЗА ТРИ РОКИ?
БАГАТО ЦЕ, ЧИ МАЛО?.. Продовження. Початок на стор. 1

Продовження на стор. 5 
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ВУЛИЧНЕ ОСВІТЛЕННЯ – ЯК ОДИН 
ІЗ ЕЛЕМЕНТІВ БЛАГОУСТРОЮ

Освітлення вулиць у населених пунктах є одним із еле-
ментів благоустрою, передбачених в установленому поряд-
ку Законом України «Про благоустрій населених пунктів».

Тож питання 
вуличного освіт-
лення у місті Но-
вомиргороді зна-
ходиться в центрі 
уваги міської ради.

Зараз тривають 
роботи з прове-
дення вуличного 
освітлення в мі-
крорайонах Со-
фіївка, Златопіль, 
Центр, Біла Глина, 
с. Бирзулове. Про-
ектами передбаче-

но встановлення 134 вуличних ліхтарів, з яких:
на опорах ПАТ «Кіровоградобленерго» – 61 ліхтар:

- мікрорайон Біла Глина: КТП № 77, частина вул. Обо-
ленського, пров. Веселий – 22 ліхтарі;

- мікрорайон: Златопіль: КТП № 298, частина вул. Дудчен-
ка, Садова, провулки Дудченка, Садовий – 39 ліхтарів.

На опорах Новомиргородської міської ради 73 ліхтарі:
- мікрорайон Софіївка: частина вул. Ільїнської, Зоряної, 

В. Чорновола;
- мікрорайон Центр: частина вул. Лесы Українки, Мая-

ковського, Г. Тайги;
- мікрорайон Златопіль: частина вул. Шевченка, Тран-

спортна, Бродських, пров. Гольтбергів; 
- с. Бирзулове.

Роботи з монтажу вуличного освітлення на всіх на-
прямках, що перелічені вище, заплановано закінчити до 
кінця травня поточного року.

Новомиргородська міська рада дякує керівництву та 
працівникам Новомиргородського РЕМу за оператив-
ність вирішення питання з монтажу вуличного освітлен-
ня в місті.

В. Поляков перший заступник міського голови

У НОВОМИРГОРОДІ ПРОДОВЖУЮТЬ РЕАЛІЗОВУВАТИ 
ЗАХОДИ З ПРОГРАМИ «БЕЗПЕЧНЕ МІСТО»

Центральна частина Новомиргорода, де діє обмеження руху автотранспорту, по-
винна стати безпечною для пішоходів. Саме тут, на прилеглій до центрального парку 
території, масово прогулюються батьки з дітьми та відпочиває молодь з усього міс-
та. Таке завдання визначила міська рада у своїй програмі розвитку «Зробимо разом 
Новомиргород європейським містом». З 2016 року «Безпечне місто» наповнюється 
реальним змістом. А мешканці районного центру кожного року пересвідчуються 
у виконанні даного напрямку програми.

Тривають роботи з облашту-
вання пішохідних переходів із 
застосуванням перешкод типу 
«лежачий полі цейський». Об-
ладнання пішохідних переходів, 
окрім «лежачих поліцейських», 
передбачає встановлення відпо-
відних дорожніх знаків та роз-
мітки у повній відповідності до 
вимог законодавства.

Для заміни існуючого комп-
лекту дорожніх знаків, які в біль-
шості своїй вже вичерпали строк 
експлуатації та не оновлювались роками, надано розпорядження щодо закупівлі по-
над 140 нових конструкцій.

Також в рамках програми «Безпечне місто» в центральній частині міста та місь-
кому парку за два роки встановлено 20 відеокамер спостереження. Встановлення 
відеокамер заплановано продовжити і в цьому році.

Як згадувалося вище, окремої уваги потребує пішохідна зона у центрі міста. На 
жаль, кількість водіїв, що нехтують попереджувальними знаками, тільки зростає.

Міською владою на неодноразові прохання жителів міста було прийнято рішення 
радикально змінити ситуацію. Щоб забезпечити безпеку пішоходів та збереження 
нового покриття площі, були встановлені бетонні обмежувачі та металеві боларди. 
Додатково по периметру встановили відеоспотереження, яке дозволило притягати 
до адмінвідповідальності водіїв-порушників.

Для цивілізованого та сучасного регулювання в’їзду – виїзду транспортних за-
собів, які мають на це право відповідно до вимог ПДР, закуплено та введено в дію 
спеціальне обладнання.

З 6 лютого в’їзд до пішохідної зони у Новомиргороді регулюється спеціальними 
конструкціями – автоматичним шлагбаумом з електронним керуванням.

Пульти дистанційного керування отримали громадяни, які проживають в зоні дії 
обмеження та адміністрації установ, організацій і спеціальних служб.

В. Поляков перший заступник міського голови

НОВОМИРГОРОДСЬКА МІСЬКА РАДА: ЩО ЗРОБЛЕНО ЗА ТРИ РОКИ?
БАГАТО ЦЕ, ЧИ МАЛО?.. Закінчення. Початок на стор. 1

онкозахворювань. Допомога надається рішен-
ням виконавчого комітету, до складу якого вхо-
дить кваліфікований медичний працівник. Засі-
дання комітету відбувається щонайменше раз 
на місяць. Кошти, а наразі це суми – 1000 та 
1500 гривень, перераховуються бухгалтерією 
міської ради на рахунок заявника. За 2016-
2018 роки матеріальну підтримку на лікування 
надано 242 громадянам на суму 322,1 тис. грн.

Окремим напрямом роботи міської ради із 
соціального захисту незахищених категорій 
населення є забезпечення безкоштовним хар-
чуванням дітей пільгових категорій, що відвіду-
ють дошкільний заклад. Протягом трьох років 
міською радою було профінансовано надання 
таких пільг на суму 591,0 тис. грн.

Приблизно кожний четвертий вихованець 
ДНВК «Калинонька» або харчується безко-
штовно, або має знижку на харчування.

Культурно-масові заходи
У 2016 році міською радою спільно з ТОВ 

ВКФ «Велта» було започатковано проведення 
Дня міста у новому форматі. Як наслідок, свято 
відзначається на високому рівні вже третій рік 
поспіль у липні.

Починаючи з 2017 року, на облаштованій 
зоні відпочинку біля води розпочато проведен-
ня свята Івана Купала.

Започатковано креативний захід – «Мото-
рокфест», який вже традиційно проходить дру-
гий рік поспіль у потенційно привабливій для 
створення рекреаційного туризму лісопарковій 
зоні колишнього зоотехнікуму.

Аматорські колективи міського будинку 
культури постійно беруть участь у загальнодер-
жавних, обласних та міських заходах.

У 2019 році започатковано цікавий формат 
заходу, який щомісяця проводиться у приміщен-
ні міської ради, – «Златопільські посиденьки».

Вже третій рік поспіль масштабно святку-
ються новорічні ранки, якими охоплено не тіль-
ки вихованців дитсадків, а й всіх учнів 1-4 класів 
загальноосвітніх шкіл та 5-го класу Златопіль-
ської гімназії.

Шановні Новомиргородці! На цих сторінках 
я намагався розкрити не свої особисті досяг-
нення, а підвести підсумок того, як жило і пра-
цювало місто, оскільки, як ви розумієте, один 
у полі не воїн. Дякую всім, хто не тільки на сло-
вах, а й конкретними справами розбудовує та 
прикрашає свій будинок, свій двір, свою вули-
цю, наше місто, загалом державу.

Досягнення гідного рівня життя громадян 
нашого міста було і залишається для мене ос-
новною метою роботи на посаді міського голо-
ви. Вірю, що співпраця однодумців та професі-
оналів сприятиме забезпеченню економічного 
та соціального розвитку міста та задоволенню 
потреб моїх земляків.

Для мене важливо, щоб міська рада ниніш-
нього складу увійшла в історію як така, що збу-
дувала нові об’єкти. І ми це сьогодні робимо. 

Дорогі Новомиргородці, щиро вдячний Вам 
за довіру та підтримку.

Ігор Забажан міський голова
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Заходи щодо створення на місці занедба-
ного на той час центрального парку повноцін-
ного місця для відпочинку громадян, запроек-
тованого на сучасних принципах паркового та 
ландшафтного дизайну, започатковано у 2017 
році. Це спільна ідея Новомиргородської місь-
кої ради та головного соціального партнера мі-
ста ТОВ ВКФ «Велта». 

У 2017 році у співпраці з партнерами місь-
кої ради із соціально відповідального бізнесу 
(ТОВ ВКФ «Велта (головний спонсор проекту), 
ПСП «Бирзулове», ТОВ «Новомиргородський 
цукор», ТОВ «Агролан, ТОВ «Правда, ТОВ «При-
щепівка») у парку стартував перший етап робіт. 
В 2018 році проект реконструкції парку було 
продовжено (друга черга).

2019 рік. Третя черга паркової зони 
– задуми продовжують перетворюватись 

в реальність
Роботи вже розпочато. 

У нас з’являться сакури, 
а дерева одягнуться!

Коли розпочинали першу чергу робіт у цент-
ральному парку, місцеві жителі непокоїлися – 
обурювалися вирубуванням дерев, дорікали, 
що машини, які пиляють, корчують, вирівню-
ють площину, потурбують білочок. Коли розпо-
чалися роботи другої черги, з’явилися чутки, 
що парк от-от приватизують чи орендують, він 
не буде доступним пересічним новомирго-
родцям. Хіба ж буде хтось вкладати такі вели-
кі кошти просто для того, щоб у місті створити 
свою родзинку?

Зараз, коли розпочалися весняні підготов-
чі роботи на території, де буде втілено третій 
етап, люди питають – а що ж тут буде?

Вперше у Новомиргороді 
– сакури й злаки!

– Третя черга робіт проходитиме на тери-
торії з найбільш інтенсивним рухом. Протягом 
дня тут проходять сотні людей, тому ми роби-
мо акцент не на створення споруд, майдан-
чиків, а на красивий краєвид у прогулянковій 
зоні. Зокрема буде створено алею сакур. Об-
рали сорти з бурхливим цвітінням. Такі дерева 
практично не дають плодів, але в період цві-
тіння буде той самий ВАУ-ефект, заради якого 
працелюбні японці, для яких сакура є улюбле-
ним деревом, покидають офіси і йдуть у пар-
ки отримувати задоволення від спілкування 
з прекрасним.

Існують сорти з червоним листям, проте 
ми, найімовірніше, будемо саджати з зеленим. 
Червонолисті дерева є в іншому секторі парку.

Другим нововведенням стануть посадки 
міскантусів та інших декоративних злакових. 
Декоративні злаки здатні до середини літа 
вирости практично в людський зріст. Чимало 
сортів злаків не втрачають своєї декоратив-

ності і восени, і взимку. Красиві та 
оригінальні китиці, колоски гарно 
виглядають у будь-яку пору року, 
подібні насадження є європей-
ським трендом.

До переваг злакових належить 
їхня витривалість: вони прекрасно 
ростуть на бідних супіщаних ґрун-
тах, які є на території парку, після 
укорінення не потребують регу-
лярного поливу та й загалом вима-
гають мінімум догляду.

Стилістичну єдність забезпе-
чать низка рослин, які присутні й в 
інших зонах, наприклад, ялівці ку-
леподібних форм.

У цьому секторі будуть також 
розставлені лавочки, щоб люди могли посиді-
ти, відпочити, розслабитися.

Живий парк – той, де хтось живе!
У парку будуть реалізовані деякі громадські 

проекти. Наприклад, для того, щоб оживити 
краєвид, тут треба створити сприятливі умо-
ви для життя різних тварин, пташок. Уже зараз 
учні спеціалізованої школи-інтернату І-ІІІ сту-
пенів (для дітей із вадами слуху) створюють 
особливі будиночки для птахів та тварин, а та-
кож годівнички. Вони будуть розміщені у парку 
не навесні, а восени – спеціально для того, щоб 
їх могло обжити молоде покоління білочок, яке 
буде шукати собі зимове помешкання.

Другий проект, який ми готуємося втілити 
разом з дітьми, – створення плетеного «одя-

гу» для дерев. У Європі це сьогодні тренд. 
Чимало дерев, які дають затінок, створюють 
сприятливі екологічні умови, не мають яскра-
во вираженого декоративного ефекту. Саме 
така ситуація складається з акаціями в парку. 
Але ті дерева, які здорові, повинні рости! Тому 
ми готуємо проект з прикрашання цих акацій 
яскравими смугастими «панчохами». Спеці-
альні нитки будуть придбані за кошти ТОВ ВКФ 
«Велта», а приєднатися до роботи зі створен-
ня цих прикрас ми запрошуємо різні дитячі ко-
лективи. Всі бажаючі одержать «своє» дерево 
і викрійку панчохи, яка буде гарно на цьому 
дереві виглядати.

Якби грошей було так само багато, 
як ідей...

Існує ще четверта черга проекту, яка буде 
втілена наступного року. Вона включає в себе 
розширення дитячого майданчика та створен-
ня невеликого амфітеатру, а також будівництво 
міського туалету.

Якщо майданчик у парку є, то гарної сцени 
в парку немає. Сцена на площі у центрі міста 
придатна не для всіх вистав. Наприклад, у місті 
та районі є чимало театральних колективів, але 
ніде у Новомиргороді на відкритому просторі 
показати їхні таланти. Та перед нами постав 
вибір: або доробити реконструкцію зеленої 
зони, або створити літню сцену, бо обійдеться 
вона досить дорого. Це буде не просто залитий 
бетоном майданчик. Передбачене створення 
закулісного простору, підведення комунікацій, 
щоб було до чого підключати апаратуру.

Фінансування третьої черги реконструкції 
парку традиційно дольове. Міська рада має за-
безпечити видалення старих аварійних дерев, 
створення мощених плиткою доріжок, монтаж 
електричної частини, а також відеоспостере-
ження.

Головним спонсором робіт у пар-
ку вже третій рік поспіль є ТОВ ВКФ 
«Велта». Підприємство в цьому році 
буде фінансувати досить великий та 
важливий обсяг робіт: корчування 
пеньків, планування та геопластику 
території, монтаж системи поливу, 
висадження дерев, кущів та квітів, 
а також посів трави та ін.

Також ТОВ «Велта» бере на себе 
левову частку сервісного обслугову-
вання всієї паркової зони та закупів-
лю інвентарю для догляду.

Традиційно до реконструкції тре-
тьої черги парку у 2019 році долу-
чаться меценати з міста Новомир-

города та Новомиргородського району, які вже 
протягом двох років допомагають розбудову-
вати паркову зону.

Всього за два роки із близько 3,65 га за-
недбаного парку упорядковано 2,45 га нової 
паркової зони. Роботи з упорядкування цен-
трального міського парку продовжуються. 
У 2019 році заплановано реконструкцію парко-
вої зони площею близько 1 гектару. Повністю 
завершити роботи у міському парку заплано-
вано у 2020 році (ІV черга реконструкції).

Головний дизайнер проекту  
Новомиргородського  
«Європейського парку» І. Слюсаренко

ЄВРОПЕЙСЬКИЙ ПАРК НОВОМИРГОРОДА – ПРОДОВЖЕННЯ РЕКОНСТРУКЦІЇ
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З ВЕСНОЮ ВАС, 
ШАНОВНІ НОВОМИРГОРОДЦІ!

Новомиргородська міська рада та колектив міського Будинку 
культури подарували жителям та гостям свято Масляної, яке від-
булось 6 березня на центральній площі. Уже традиційно в сиропу-
сний тиждень перед постом новомиргородці розважалися піснями 
та жартами, а також пригощалися смачними варениками та гаря-

чою рибною юшкою.
Найсильніші та най-

спритніші мали змо-
гу дістати собі приз із 
«Крижаного стовпа». 
А бажаючі зігрітися 
веселим танком з арти-
стами водили хороводи 
тут же на площі.

Були на святі Пара-
ска з Палажкою (Лідія 
Апостолова та Галина 
Полякова), які чіпляли 
колодки на неодруже-
них чоловіків та вима-
гали викуп. 

Були і справжні живі 
варенички – учні 4-А 
класу ЗОШ № 1, артис-
ти дитячого театраль-
ного колективу «Жай-
вір». 

Задали настрій своїми яскравими виступами гурт «Гуляйполе» 
та чоловіче тріо «Акорд». Вшановуючи народні традиції, дівчата 
10-го класу ЗОШ № 1 покрили вишитими рушниками дерева, аби 
родили та не боялися грози; криниці, щоб вода була чистою; поле, 
щоб давало щедрий врожай, а також діжу з тістом, аби з нього 
вийшло багато святкових хлібин та було відсвятковано в Новоми-
ргороді багато весіль. 

А як же на святі Масляної було обійтися без головних дійо-
вих осіб? Протягом вечора жителів розважали красуня-Масляна 
– Оксана Бринза, Колодій – Юрій Басанець, Юна Весна – Оле-
на Усачова та Зима – Людмила Третяк. А закликала Весну своїм 
дзвінким голосочком та сопілкою чарівна Надія Бринза. Жителі 
міста мали нагоду насолодитися і «золотим голосом» Новомирго-
рода Алли Долгової.

Окрема вдячність за якісний звук звукооператору Миколі Ша-
повалову, за приготування традиційних вареників та юшки – пра-
цівникам навчально-виховного комплексу дошкільної освіти «Ка-
линонька».

Солодкою новинкою свята стали гості – підприємці з сусідньої 
Малої Виски. Новомиргородці мали нагоду в широкому асорти-
менті скуштувати та придбати медову продукцію родини Кудрі.

Завершилося свято спаленням очеретяного опудала. 
Ми не прощаємося, а кажемо: до нових зустрічей! З весною вас, 

шановні новомиргородці!
Л. Третяк директор МБК

У НОВОМИРГОРОДІ СТВОРИЛИ КЛУБ ЗА 
ІНТЕРЕСАМИ «ЗЛАТОПІЛЬСЬКІ ПОСИДЕНЬКИ»

За сприяння міського голови Ігоря Забажана та депутатського кор-
пусу міської ради, які всебічно підтримали ініціативу громадських акти-
вістів О.І. Барвінок та В.А. Семенюк, у залі засідань міської ради своє 
перше зібрання провів клуб за інтересами «Златопільські посиденьки». 

На початку ініціатори та міський голова провели вступну прес-кон-
ференцію. Після цього усі тематичні блоки учасники проводили у формі 
відкритої дискусії у залі, спілкуючись між собою.

У вступному слові Ігор Валерійович подякував за ініціативу та поба-
жав успіхів у такій необхідній для  соціального розвитку громади справі.

«Для північної частини нашого міста такий майданчик для спілкуван-
ня та дозвілля громадян старшого покоління вкрай необхідний. Ми на-
магаємось виправити ситуацію, коли мешканці Златополя не відчували 
уваги влади до їхных культурних потреб. Проведення фестивалю «Сила 
нації», таких заходів як «Ярмаркові розваги» та  такого формату як клуб 
за інтересами, я впевнений, сприятиме проведенню змістовного до-
звілля наших громадян», – зазначив міський голова. 

На засіданні клубу учасники мали можливість презентувати історію 
та родовід відомих у громаді династій, ілюстровану сімейними альбо-
мами та розповідями присутніх нащадків.

Серед тем для дискусій учасників клубу були також й історія рідного 
краю, авторські краєзнавчі дослідження, актуальні суспільно-політичні  
аспекти сьогодення.

Власні ж таланти у різноманітних ремеслах учасники клубу показали 
на прикладі власноруч виготовлених виробів.

Роботу клубу за інтересами заплановано продовжити у кінці берез-
ня. Наразі вивчається питання покращення формату заходу та напов-
нення його змістом, а також можливості розширення аудиторії.

«Златопільські посиденьки» відкриті для цікавих ідей та неординар-
них особистостей, тож запрошують усіх бажаючих до нових зустрічей.

О.Чернієнко спеціаліст міської ради
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Шановні читачі!
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рішення виконавчого комітету 

Новомиргородської міської ради, 

№ 23 від 28 лютого 2018 року. 

Відповідальний за випуск 

Чернієнко О.Ф.

Розповсюджується безкоштовно.

На сесії міської ради було прийнято два рі-
шення  щодо розробки детального плану те-
риторії та інвентаризації землі біля приміщен-
ня колишнього інтернату ІПК на Виноградівці. 

Все це – підготовка до будівництва сонячної 
електростанції потужністю 10 МВт. Об‘єкт 
буде займати майже 20 га землі, яка раніше 
не використовувалася, на частині земельної 
ділянки розміщувалося стихійне сміттєзвали-
ще. А інвентаризація необхідна для того, щоб 
відокремити підприємство від городів, які об-
робляють деякі жителі райцентру. 

Пошук інвестора тривав майже рік, пропону-
вали різні варіанти. Зупинилися на тому інвес-
торі, який добре себе зарекомендував при бу-
дівництві подібних об‘єктів у нашій області: це 
підприємство побудувало, наприклад, дві елек-
тростанції на території Новоукраїнської ОТГ 
(в селі Іванівка). 

Територія, яка йому виділена у Новомирго-
роді, – це чагарники, стихійні сміттєзвалища та 

місцями самозахоплені землі. На сесії був при-
сутній і заступник директора Групи компаній 
Rentechno, директор ТОВ «ГеліяСолар» (саме 
так називається підприємство, що з‘явиться 

в нашому місті) Євгеній Юлдашев, 
який розповів про майбутню елек-
тростанцію, а саме зазначив, що  
такий спосіб одержання електро-
енергії абсолютно безпечний для 
екології.  Полікристалічні кремнієві 
фотоелементи не створюють ні-
яких викидів і не завдають ніякого 
дискомфорту. Але місто відразу 
відчує, що тут з‘явився ще один 
інвестор, адже орендна плата за 
ділянку в межах міста становитиме 
не менше 15 тисяч гривень за один 
гектар, а значить – близько 300,0 
тис.грн. надходжень до міського 
бюджету у вигляді орендної плати 
за землю. Уже підписаний мемо-

рандум про співпрацю з міською радою. Яким 
чином ми будемо підтримувати міську раду – 
дитячим майданчиком, парком, новими троту-
арами – стане зрозуміло дещо пізніше, 
ми абсолютно все погодимо з міським 
головою та депутатським корпусом, ска-
зав Є. Юлдашев.

Проект передбачає створення 25 но-
вих робочих місць. Люди, які будуть ви-
конувати некваліфіковану роботу – про-
кошувати траву, охороняти підприємство 
тощо – матимуть зарплату близько 5 ти-
сяч гривень. Інженерний склад зі спеці-
альною освітою та п‘ятою групою допус-
ку – до 15 тисяч гривень. Керівний склад 
підприємства – 10 тисяч. Ми найбільше 
цінуємо кваліфікованих працівників. За-

пустити електростанцію заплановано до кінця 
2019 року. Наразі уже отримані технічні умови і 
є домовленості з обленерго щодо постачання 
«зеленої» електроенергії до загальної мережі 
споживання. Нашим споживачам без посе-
редництва РЕМ ця електроенергія постачати-
ся не буде, адже вона надходитиме до мережі 
під напругою 10 тисяч кіловат. Група компаній 
Rentechno працює і над іншими напрямка-
ми – створення заправок для електромобілів 
тощо. Зелена енергетика до 2030 року має 
становити 20% від всього обсягу споживання, 
а в Україні наразі вона займає частку всього у 
2 відсотки. Тому розвивається цей сегмент ак-
тивно, найближчим часом ГК Rentechno гото-
ва побудувати виробничі потужності ще на 40 
гектарах землі. Можливо, з часом підприєм-
ство буде надавати допомогу у встановленні 
панелей на окремі домоволодіння. Світ стрім-
ко розвивається. Те, що було дивовижно й не-
доступно, скоро буде звичним для кожного. 
І Новомиргород має йти в ногу з часом.

І.Забажан міський голова

У рамках програми розвитку міста «Зро-
бимо разом Новомиргород європейським мі-
стом» (діти міста) у корпусі №1 ДНВК «Яс-
ла-садок «Калинонька» за кошти міського 
бюджету відремонтовано актовий зал. 

Цей корпус у місті найбільший. Його від-
відують майже 250 діток. Уже багато років 
актовий зал у дитячому садку потребував ре-
монту. Для працівників, батьків і вихованців 
садочка найбажанішим було мати сучасний 
актовий зал для проведення дозвілля дітей. 
І ось нарешті ця мрія здійснилася.

У корпусі №1 ДНВК «Ясла-садок «Ка-
линонька» існує ще ряд нагальних проблем, 
які необхідно терміново вирішити. Однією із 
таких є капітальний ремонт покрівлі, яка на 
даний час утратила свої експлуатаційні власти-
вості. Наразі міська рада вживає заходи щодо 
вирішення цього питання. На сьогодні виготов-

лено проектно-кошторисну документацію на 
здійснення капітального ремонту покрівлі, яка 
знаходиться на експертизі. Ремонтні роботи за-
плановано розпочати влітку поточного року.

Також у цьому році з метою економії бю-
джетних коштів, що використовуються на 
оплату газу в опалювальний період, заплано-
вано будівництво сучасної котельні, яка буде 
працювати на альтернативних видах палива. 
Кошти, які вивільняться в результаті еконо-
мії, будуть направлені на покращення матері-
ально-технічної бази дитсадка.

Я переконаний, що лише спільна робота 
виконавчого комітету, депутатського корпу-
су, батьківського і педагогічного колективів 
дадуть змогу реалізувати основне завдання 
у вихованні підростаючого покоління, і ми з 
впевненістю можемо сказати, що ці 250 ви-
хованців виростуть справжніми патріотами 

України, які працюватимуть над розбудовою 
нашого рідного краю.

І. Забажан міський голова

ЗА КОШТИ МІСЬКОГО БЮДЖЕТУ У НОВОМИРГОРОДІ ВІДРЕМОНТОВАНО АКТОВИЙ ЗАЛ 
В ОДНОМУ ІЗ КОРПУСІВ ДИТЯЧОГО САДОЧКУ

У НОВОМИРГОРОДІ З’ЯВИТЬСЯ СОНЯЧНА ЕЛЕКТРОСТАНЦІЯ


